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Véradás Sásdon -  Hetvenen jöttek el tegnap a Pécsi Vértranszfúziós Intézet felhívására, 
hogy vért adjanak. Sásdon az egykori bölcsőde épületében alakították ki az alkalmi véradót.

LÖFFLER GÁBOR FELVÉTELE

Döntöttek a vízmű átalakításáról
Szükség lenne a kistérségenkénti koordinálásra is

K opjafaavatás, gyertyagyújtás

k ö r k é p

Új alpolgármester 
Vázsnokon
Lemondott G a ra i G yörgyn é  
Vázsnok alpolgármestere. He
lyére a polgármester R enner 
F eren cet javasolta, akit a kép
viselőtestület legutóbbi ülésén 
megválasztott erre a posztra.

Nyílt nap
Sásdon az Alternatív Vendéglá
tóipari Szakközépiskola no
vember 6-án nyílt napot rendez 
nyolcadik osztályosok és szü
leik részére, hogy megismertes
sék az érdeklődőket az új to
vábbtanulási lehetőséggel.

Készenlét, ügyelet
Október 21-25 között hétfőn 
reggel 7 órától szombat reggel 
7 óráig dr. Bánfi Z oltán  házior
vos tart készenléti ügyeletet sa
ját rendelőjében. Október 23-án 
és a hét végén az ügyeletet 
szombat reggel 7 órától hétfőn 
reggel 7 óráig a Medicina Bt. 
látja el Sásdon a Rózsa utca 28. 
szám alatti rendelőben.

Látogatás Körösfőre
Körösfő fennállásának 720. év
fordulója tiszteletére október 
26-27 között rendezendő ün
nepségsorozatra meghívást 
kaptak a sásdiak is. A két nap 
során egyebek mellett előadá
sok hangzanak el a település 
történetéről, háziiparának fej
lődéséről.

Ügyeleti telefon
Már hívható az Alsómocsolád, 
Bikái, Egyházaskozár, Hegy- 
hátmaróc, Mágocs, Mekényes, 
Nagyhajmás, Szárász és Tófű 
által közösen vásárolt és fenn
tartott ügyeleti telefon. Ezentúl 
a 60/464-75-es telefonszámon 
érhető el hétvégén és ünnepna
pokon az ügyeletes orvos.

Az oldalt összeállította: 
Szalai Kornélia

Nemrégiben ismét tárgyalóasz
talhoz ültek a Baranya Megyei 
Vízmű Vállalat alapítói jogokat 
gyakorló önkormányzatai, 
hogy megvitassák a vállalat át
alakításáról szóló döntést. Erre 
a megbeszélésre meghívást 
kaptak a Szentlőrinc, Sásd, 
Pécsvárad képviselői is.

A megyei vízmű átalakításá
ról szóló javaslat értelmében az 
érintett önkormányzatok törzs
vagyonát képező viziközmű- 
vagyont az alapítók döntése 
alapján a Baranya Megyei 
Vízmű Vállalat a jogszabá
lyoknak megfelelően folyama
tosan átadja az erre igényt beje
lentő tulajdonosoknak ez év 
végéig, azonban a tulajdonosok 
kötelesek gondoskodni a va
gyon részét képező ingatlanok

A városok panelrengetegéből, 
aki teheti családi házba, vagy 
falura költözik. Azok a telepü
lések az igazán népszerűek, 
ahol az infrastruktúra fejlett, s 
az információsrendszer is kiépí
tett. Alsómocsolád is szeretne 
ilyen községgé válni, ezért el
határozták, úgynevezett telehá- 
zat létesítenek a faluban.

A teleház modem informáci
ótechnikai eszközökkel felsze
relt, elsősorban a térségek fej
lesztését megoldani hivatott in
tézmény. Az ötlet maga Dániá
ból származik, de először 
Svédországban próbálták meg a 
a szétszórt településen élőket is

tulajdonjogának földhivatali át- 
jegyeztetéséről. Az alapítók a 
vízmű gazdálkodási tevékeny
ségének ellenőrzésére vagyon
felügyelőt neveznek ki, aki fel
ügyeli a vállalat gazdálkodási 
és pénzügyi tevékenységét, el- 
lenjegyzi a tárgyi eszközökkel, 
különösen az ingatlanforga
lommal kapcsolatos jogügyle
teket. A vállalat teljes körű át
szervezésére, a leendő üzemel
tető gazdasági társaságok meg
alapítására szakértő csoportot 
hoznak létre, amelynek tevé
kenysége felöleli az operatív 
végrehajtást és az alapítói dön
tések előkészítését.

A vízmű köteles a jogerős 
VÁB határozat értelmében a 
vállalati háttér-, működtető- és 
készpénzvagyont a tulajdoni

bekapcsolni a város informá
ciós rendszerébe a számítás- és 
távközlés segítségével. A kísér
let sikerrel zárult, ezt követően 
az önkormányzatok sorra hoz
ták létre a teleházakat. A meg
valósításba bevonják a terve
zéstől a kivitelezésig a helyi la
kosságot, a kísérletben érintet
teket, haszonélvezőit és a po
tenciális felhasználókat is.

A telekunyhó eszközrend
szerében kiemelt szerepet kap
nak a személyi számítógépek, a 
gépi hálózatok, s így mint az in
formációközvetítés helyi köz
pontjai egyetlen nagy kulturális 
és információs hálózattá kap-

arányok szerint az üzemmér
nökségekre átcsoportosítani. A 
tulajdonosok az üzemmérnök
ségekre kihelyezett vagyon 
jogszerű felhasználásával vizi- 
közműveket üzemeltető gazda
sági társaságokat hoznak létre, 
illetve működtető cégeket bíz
nak meg a már kivált önkor
mányzatokkal történő elszámo
lás mellett.

Az egyes, a viziközművek 
üzemeltetéséhez nélkülözhetet
len szolgáltatások ellátására a 
tulajdonosok gazdasági társa
ságot hoznak létre a Baranya 
Megyei Vízmű Vállalat fel nem 
osztható vagyonának részbeni 
felhasználásával.

Szükség lenne ezek mind 
szélesebb körű, kistérségen
kénti koordinálására is.

csolják össze a városokat és a 
falvakat. A szolgáltatások so
kaságát nyújtják az adó mérté
kének meghatározásától, az 
idegen nyelvű levelezésig, de 
még az optimális műtrágya és 
permetezőszer mennyiségének 
kiszámítását is segíthetik a 
számítógépes programok.

A teleház program legfőbb 
célja, hogy az embereket meg
tanítsa a mindennapi életükhöz 
szükséges információtechnoló
gia, többek között a számítógé
pek használatára. Hazánkban 
Csákberényben már van tele
ház, amely sajátos hírközpont
ként működik.

Október 22-én a hagyomá
nyokhoz híven egy szál gyer
tyát gyújtanak Sásdon a Szent 
István u. 1. számú ház falán el
helyezett emléktáblánál az ’56- 
os forradalom és szabadság- 
harcban elesettekért. A 40. év
forduló tiszteletére rendezett 
ünnepségre október 23-án dél
előtt fél kilenckor kerül sor.

Öt évvel ezelőtt indult a zene
iskolai képzés Mágocson az ál
talános iskolában. P á p a i István  
zenetanár, aki az idei tanévtől 
már a helyi iskola alkalmazásá
ban áll, akkoriban Dombóvár
ról járt ki, óraadóként tanított 
hangszeres zenét, az elméletet 
pedig E sch T am ásné  oktatta 
már akkor is. Először egy cso
port indult, azonban évről évre 
emelkedett a zeneiskolások 
száma. Egyre több hangszer 
közül választhattak a gyerekek 
a klarinét és a trombita mellett. 
A hangszervásárlásokhoz hoz
zájárult a mágocsi önkormány
zat képviselőtestülete, s voltak

Új alelnöke van a sásdi Cigány 
Kisebbségi Önkormányzatnak 
K a lá n yo s Á rp á d  személyében.

-  A cigány kultúrát meg kell 
őrizni, és a gyerekeinket is ta
níttatni kell, mert úgy érzem, 
hogy folyamatosan visszafejlő
dünk -  mondja. -  Sajnos sokan 
elvesztettük a munkánkat. S 
legtöbben segélyekből élünk, 
mert mindenhol az iskolai vég
zettséget kérdezik meg első
ként. Amíg kötelező volt a 
munka, addig a cigány férfiak 
és asszonyok dolgoztak, beil
leszkedtek a rendszerbe, most 
meg alkalmi munkákból élnek.

Véleménye szerint össze kell

Ekkor leplezik le a helyi Műve
lődési Központ és Könyvtár 
előtt felállított kopjafacsopor
tot, amelynek elkészítésével a 
sásdi önkormányzat Végh S án 
d o r  fafaragót bízta.

Vargán a helybeliek október 
23-án ünnepélyes keretek kö
zött vehetik birtokukba a felújí
tott faluházat.

olyan képviselők, akik a tiszte
letdíjukat ajánlották fel erre a 
célra. A zeneiskola nyitott a 
környező településen élő gye
rekeket is fogadja. Évente két- 
három alkalommal növendék- 
hangversenyt tartanak, amelyre 
nemcsak a szülők, hanem a ba
rátok és ismerősök is eljönnek.

Az intézmény növendékeiből 
idén nyáron Pápai István veze
tésével megalakult a mágocsi 
ifjúsági zenekar. Az egyenruhá
jukat a Mágocsért Alapítvány
tól kapták. Első alkalommal a 
Mediterrán ősz keretében meg
rendezett Hegyháti szüreten 
léptek közönség elé.

fognia a cigányságnak, és eh
hez nem elég, hogy ők öten az 
önkormányzatban egyet akar
janak. Mint mondja, a nemrég 
megtartott közmeghallgatáson 
jöttek rá, hogy szükség van egy 
olyan fórumra, ahol a cigány 
lakosság elmondhatja a gond
jait, s azt is, hogy a kisebbségi 
önkormányzat döntései közül 
mivel nem értenek egyet. 
Igénylik, hogy lakossági fóru
mokon folyamatosan tájékoz
tassák őket kisebbségi önkor
mányzat lehetőségeiről és dön
téseiről, kikérjék a véleményü
ket, s meghallgassák a javasla
taikat.

Egy hely, ahol minden kérdésére választ kap a betérő

Teleház Alsómocsoládon?

Egyenruhájukat a Mágocsért Alapítványtól kapták

Ú j if jú sá g i z e n e k a r  a la k u lt

Össze kell fognia a cigányságnak

K alán y o s Á rp á d  h itv a llá s a

Kalányos Árpád kislányával f o t ó : l ö f f l e r  Gá b o r

Pályázaton nyert pénzből fejleszt a Babirád Kft.

Kaposvárra is szállítanak
Megállás nélkül cseng a telefon 
a mágocsi Babirád Kft. irodájá
ban, s sorra érkeznek az ügyfe
lek is. Tavaly decemberben in
dult csirkefeldolgozó üzemben 
nagy a forgalom, a kereskedők 
sorra adják le ünnep előtti meg
rendeléseiket. Az üzemben a 
vágósor már áll. A szépen meg
tisztított csirke darabolása, 
csomagolása folyik. Mielőtt a 
ládák a hűtőbe mennének, 
mindegyikre felkerül a meg
rendelő neve.

-  Helybelieket foglalkozta
tunk -  mondja B a b irá d  F erenc. 
-  Eleinte, amikor mindenki 
még csak tanulta a szakmát 
2000 darab csibét két nap alatt 
vágtunk le, mára eljutottunk 
odáig, hogy ehhez már csak tíz 
óra kell.

Szerencsésen átvészelték az 
indulásukat követő csirkemély
pontot, most a takarmányár 
okoz nekik fejtörést. Az ár
emelkedések miatt visszaesett 
az értékes részek a comb és a 
mell iránti kereslet. A mágocsi 
vágóhíd az első időkben Pécsre 
a baromfiboltokba szállított, 
most már nagykonyhák is ren
delnek tőlük. A Baranya Me
gyei Területfejlesztési Tanács
hoz benyújtott pályázatukkal 
kamatmentes visszatérítendő 
támogatást nyertek. A pénz egy 
részét teherautó vásárlására 
fordították, amellyel túrajára
tokat indítanak Kaposvárra és 
Dombóvárra is. A többit a vá
gás felfuttatásához szükséges 
technológiai fejlesztésekre for
dítják.

-  A pályázatunkat most is az 
SHS Kft. vezetője S tra ssze r  Ja 
kab  készítette el. Eddig is sokat 
segített nekünk, a közvetítésé
vel már sok helyre eljutottunk -  
folytatja Babirád Ferenc.

A Babirád Kft. a csirke jelen
tős részét az Y-Pulyka Kft.-től 
szerezi be. Saját termelői körük 
még kevés, de szeretnék meg
célozni a helybelieket, hiszen 
valamikor sokan foglalkoztak 
ezzel Mágocson. Többen közü
lük azért hagyták abba, mert a 
nagy feldolgozók nem fogadták 
az állataikat. A csibenevelés 
pedig plusz jövedelmet jelentett 
nekik. A mágocsi baromfivá
góhíd berendezéseit a pécsi 
Sampo Kft. gyártotta le, mely
nek referencia üzemeként is te
vékenykednek. Helybéli lakosokat foglalkoztat a mágocsi Rft. f o t ó : l ö f f l e r  Gá b o r
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